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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS z 1. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 4. 11. 2020 v 15:00 hod. 

on-line v prostředí Cisco Webex, v režimu uzavřené videokonference  
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP, Ing. Jana Komrsková, 

místopředsedsedkyně Výboru pro zdravotnictví ZHMP, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., 
PharmDr. Petr Fifka, MUDr. Marián Hošek, Ing. Jakob Hurrle, MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Radek Lacko, 
Barbora Malíková  

Omluveni: Mgr. Marcela Janečková, Stanislav Nekolný, MBA  
Nepřítomni:   
Hosté: radní Mgr. Milena Johnová, Ing. Alice Mezková, zástupkyně ředitele MHMP pro Sekci služeb občanům, 

Mgr. Martin Ježek, ředitel ZDR MHMP, MUDr. Petr Kolouch, MBA., ředitel ZZS HMP    
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu z jednání dne 7. 10. 2020 

4. Zpráva o aktuální situaci z perspektivy Zdravotnické záchranné služby HMP 

5. K návrhu změny zřizovací listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Dětského domova Charlotty Masarykové 
a záměru zařazení organizace do sítě škol a školských zařízení 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

7. Různé 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Jednání výboru bylo zahájeno v 15:03. Předseda výboru M. Růžička uvítal přítomné včetně nových členů – konstatoval, že 
výbor byl řádně svolán, poprvé v upraveném režimu jako Výbor pro zdravotnictví ZHMP.  

M. Růžička zkontroloval připojení přítomných, obraz i zvuk. V okamžiku zahájení on-line jednání je přítomno 8 členů, 
výbor je usnášeníschopný, z jednání je pořizován zvukový záznam. 
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2. Schválení programu jednání a volba ověřovatele zápisu 

M. Růžička informuje přítomné, že na základě žádosti radní M. Johnové navrhuje do programu zařadit jako nový bod 
projednání tisku o navrhované změně zřizovací listiny Dětského domova Charloty Masarykové. Půjde o bod číslo 5, 
zařazený před projednání souhrnné informace o tiscích. Jako ověřovatelku zápisu navrhuje M. Růžička místopředsedkyni 
výboru J. Komrskovou. 

V 15:11 přistoupeno k hlasování o usnesení. 

Usnesení č. U-VZ-0001 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
navržený program jednání a ověřovatele, jímž je místopředsedkyně výboru Ing. Jana Komrsková 

Přijato jednomyslně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu z jednání dne 7. 10. 2020 

Před projednáváním dalšího bodu, jímž je schválení zápisu z minulého jednání výboru, M. Růžička vítá nové členy MDDr. 
Báru Malíkovou a Ing. Jakoba Hurrleho a vyzývá je, aby se krátce představili.  

V 15:12 se k jednání připojuje R. Lacko, přítomno 9 členů, výbor je usnášeníschopný. 

Představuje se B. Malíková – je zubní lékařkou, působí na 1. LF UK i v soukromé praxi, má zkušenost také s pohotovostní 
službou, věnuje se právům pacientů a je členkou analytického týmu Pirátů.  

Dále se představuje J. Hurrle – je radním MČ Praha 7 a zastupitelem HMP, v rámci své práce na Praze 7 má na starost jak 
oblast zdravotnictví, tak oblast sociální. 

Následuje rozprava ohledně schválení zápisu, člen výboru M. Dlouhý vznáší dotaz ohledně toho, zda zápis mají schvalovat 
i noví členové, kteří při minulém jednání ještě nebyli součástí výboru, a jednání se tedy neúčastnili. 

Předseda výboru zde vnímá analogii se situací, kdy o schválení zápisu hlasují i ti členové výboru, kteří příslušnému jednání 
nebyli přítomni, například z důvodu nemoci. Navrhuje, aby se ti, kdo na minulé schůzi výboru nebyli a o zápisu hlasovat 
nechtějí, hlasování zdrželi. Za určující považuje fakt, že ověřovatel pravdivost zápisu potvrdil, zápis byl členům včas 
rozeslán a noví nominanti zastupují své předchůdce, kteří jim jistě dali mandát hlasovat o zápisu, přestože se sami osobně 
předchozího jednání neúčastnili. 

M. Dlouhý dále zmiňuje nezvyklost situace, kdy – vzhledem k rozdělení, k němuž v mezičase došlo – jeden zápis nezávisle 
na sobě schvalují dva různé výbory. 

Další připomínky nebyly vzneseny, v 15:18 bylo přistoupeno k hlasování o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0002 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   s c h v a l u j e  
zápis z 18. jednání výboru ze dne 07.10.2020 

Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Zpráva o aktuální situaci z perspektivy Zdravotnické záchranné služby HMP 

Předseda M. Růžička úvodem děkuje za odvedenou práci a přeje pražské záchranné službě hodně sil. Vysvětluje, že 
ředitele ZZS MUDr. Koloucha požádal, aby pro členy výboru zhodnotil vývoj aktuální situace z pohledu operativy a první 
linie, s tím, že by byl rád, aby zpráva ředitele Koloucha reflektovala zejména několik podstatných momentů: spolupráci 
ZZS s hlavním městem Prahou, s krizovým štábem a s dalšími navazujícími institucemi, jako je hygienická stanice 
a ministerstvo zdravotnictví. 

MUDr. Kolouch uvádí, že mezi ZZS a magistrátním odborem ZDR probíhá intenzivní a bezproblémová komunikace, ve 
zpracovávaných informačních svodkách se snaží pravidelně informovat i paní radní Johnovou. 

U personálu ZZS registrují poměrně malou nemocnost, 16 lidí je Covid pozitivních, nejde ale o nákazu, kterou by získali 
v práci, což dokládá, že ochranné pomůcky fungují. V karanténě je aktuálně 9 zaměstnanců. 
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Na požadavky hygieny je ZZS schopna reagovat do 24 hodin. Nesnižuje se počet výjezdových skupin, funguje spolupráce 
s hasičským záchranným sborem (HZS). Byly proškoleny odběrové týmy hasičů, které budou podléhat řízení ZZS. Situace 
eskalovala v některých domech pobytových služeb, klastry budou řešeny nárazníkově, k provádění výtěrů dovezou přímo 
na místo vyškolené hasiče, není třeba využívat armádu.  

Krizový štáb teď několikrát nezasedal, veškeré potřebné informace se ZZS dozvídá prostřednictvím odboru ZDR, pomůcek 
mají dost. Celostátním tématem budou rukavice – na státní úrovni se řeší prostřednictvím Správy hmotných rezerv, odběr 
bude trvalý, v případě rukavice je ovšem republika závislá na dovozcích, jiné pomůcky jsou vyráběny i v ČR. Některé firmy 
vypovídají smlouvy, zásoby docházejí a je možné, že dodavatelé budou chtít zvedat ceny. 

MUDr. Kolouch se dále zmiňuje o prototypu nové masky, která má, kromě jiných výhod, vybavena i výdechovými filtry. 
Byla by přínosem zejména pro personál zařízení sociálních služeb, v tuto chvíli se čeká na potřebné certifikáty.  

Nenavyšuje se počet stížností na ZZS, veškeré stížnosti se navíc týkají výhradně komunikace, nikoli poskytované péče. 
Záchranáři byli instruováni, jak komunikovat na profesionální úrovni. Proti ZZS není aktuálně veden žádný soudní spor. 

Záchranáři stíhají přijíždět ve stanovených dojezdových časech, všechny výjezdové skupiny jsou v provozu, všechny 
posádky byly proočkovány proti chřipce. 

Pokud jde o spolupráci se Středočeským krajem, s nímž se Praha dělí o okrajové nemocnice – čeká se na ustavení 
krajských radních. Čeká se rovněž na dokument, který bude návodem na řešení hospitalizací a bude definovat zejména 
pravidla pro přesun neakutních pacientů. 

MUDr. Kolouch dále informuje o probíhajících jednáních ohledně převozu několika pacientů ve vážném stavu ze Zlínského 
kraje na intenzivní péči do pražských nemocnic, finálním zařízením zřejmě bude ÚVN nebo Fakultní nemocnice v Motole. 
Převezeni mají být Covid nemocní na ventilátoru, u nichž je stav patrně komplikován ještě dalšími onemocněními. 

Spolupráce mezi ZZS a HMP je nastavena, budou zpracovávány týdenní reporty pro radní a odbor ZDR.  

Podle sdělení ředitele Koloucha je zřejmé, že zaměstnanci ZZS budou mít na konci roku překročeny limity pro přesčasovou 
práci – této situaci se nelze vyhnout, překročení navíc nebude v nijak dramatickém rozsahu.  

Z FKSP byly uvolněny finance na vitamíny a potravinové doplňky, jde nejen o vitamín C, ale i D3, zinek, magnézium.  

Funguje náborová kampaň pro ZZS, spolupráce s Prahou je i v tomto směru dobrá, peněz je dost, šoty natočil režisér 
Klusák, z pořízeného materiálu vznikly i spoty pro rozhlasové vysílání. 

Absolutní počet výjezdů nestoupá – pokud to takto zůstane, krizový scénář nehrozí. Stále je cca 350 výjezdů denně, z toho 
zhruba 50 k pacientům s Covid-19. Jako jeden z hlavních úkolů ZZS vnímá dr. Kolouch uklidňování občanů. ZZS má zřízenu 
telefonickou konzultační službu, volající s Covidem jsou přepojeni na lékaře, který s nimi probere předepsané otázky.  

Pro převlékání posádek má ZZS k dispozici kompletní stanové městečko, disponuje vlastním stanem, který byl pořízen za 
třetinovou cenu z výstavy a zůstane v majetku ZZS.  

Mezi zaměstnanci není nikdo na OČR (ošetřování člena rodiny). Dispečink byl rozdělen na 2 pracoviště a byla zřízena 
karanténní základna. ZZS má rovněž k dispozici 10 výsadkářů z Chrudimi na převážení desinfikovaných sanitek na 
základnu. 

MUDr. Kolouch by členům výboru rád upřesnil informaci, kterou zaregistroval ve sdělovacích prostředcích: média 
referovala, že ZZS brání tomu, aby se v Praze po dobu nouzového stavu znovu otevřely modré zóny pro běžné parkování. 
MUDr. Kolouch podotýká, že ZZS rozhodně nijak autoritativně neprosazuje ani nepožaduje, aby modré zóny uvolňovány 
nebyly – pouze na jednom z minulých jednání krizového štábu upozornili na to, že při živelném parkování dochází ke 
zhoršení průjezdnosti ulic pro sanitní vozy. 

Předseda výboru M. Růžička ještě vyzývá ředitele Koloucha ke krátkému vysvětlujícímu komentáři ohledně Centrálního 
řídícího dokumentu – má jít zřejmě o materiál, na jehož přípravě Praha pracovala už na jaře a který se týkal monitoringu 
lůžkových kapacit v Praze a Středočeském kraji. 

MUDr. Kolouch vysvětluje, že účelem centrální řídicího dokumentu bylo přesně definovat kompetence např. mezi 
jednotlivými členy centrálního řídicího týmu, kompetence regionálních koordinátorů apod. Cílem je zajistit průběžnou 
aktualizaci kapacit a řídit mezikrajové převozy, aby pacienti zbytečně necestovali např. do velkých pražských nemocnic, 
když třeba potřebují jenom infúzní terapii, kyslík atp. 

Předseda M. Růžička vyzývá členy výboru k otázkám či komentářům, sám vznáší dotaz na působení lékařů z USA: týká se 
tato mise i Prahy nebo ZZS? 

MUDr. Kolouch zdůrazňuje, že ani ZZS ani Prahy se mise netýká. Jde navíc o personál nelicencovaný pro působení v EU, dr. 
Kolouch předpokládá, že působení amerických lékařů bude plně spadat pod armádní velení. Praha tuto výpomoc 
nepotřebuje, své rezervy má nastaveny dostatečně. 



 

TED 8.3.2.5 Strana 4 
 

Druhá otázka M. Růžičky se týká tzv. létajících týmů – jsou do nich zařazování pouze profesionálové, nebo také 
dobrovolníci?  

MUDr. Kolouch odpovídá, že jde čistě o profesionály, o záchranáře proškolené pro práci na odběrových vozech. 

Nikdo z dalších členů výboru se do rozpravy nehlásí, předseda M. Růžička vyzývá ke zhodnocení současné situace ještě 
ředitele zdravotního odboru M. Ježka a radní M. Johnovou. 

M. Ježek uvádí, že pokud jde o agendu v souvislosti s Covidem, odbor ZDR řeší tři oblasti: jednak zásobování a monitoring 
stavu ochranných prostředků – aktivně zajišťuje nákupy ochranných prostředků, do Rady má ke schválení návrh na čtyři 
typy smluv – na FPP2, roušky, overaly, rukavice. Jako akutní vnímají nedostatek nitrilových rukavic. Druhou oblastí 
„covidové“ činnosti odboru ZDR je koordinace odběrových míst, a třetí pak dodávání mediků a studentů zdravotních škol 
na výpomoc. V této souvislosti preferují dobrovolnou spolupráci před nařizováním pracovní povinnosti. Provozovatelé si 
zájemce vybírají z tabulky, sestavené odborem; pracovní povinnost byla zatím nařízena jen ve čtyřech případech.  

Předseda výboru předává slovo radní M. Johnové. Podle ní už ředitel ZZS i ředitel odboru řekli vše podstatné – M. Johnová 
jim chce za jejich práci poděkovat. Doplňuje, že dobře funguje i spolupráce s Městskou poliklinikou i s Pražskou 
hygienickou stanicí, minulý týden proběhla schůzka za účasti hygieničky MUDr. Jágrové, ředitele Ježka a MUDr. Kalvacha, 
s nimiž se radila o dalším postupu ohledně sociálních pobytových služeb pro křehké seniory. Informuje rovněž, že odbor 
ZDR vysoutěžil vakcíny proti sezónní chřipce, které se teď distribuují prostřednictvím Městské polikliniky. Odbor také 
zorganizoval webinář pro praktické lékaře pobytových služeb, aby bylo jasné, kdo je pro očkování indikován. 

Oproti situaci na jaře jsou všichni zúčastnění poučeni, vybaveni a mají ochranné pomůcky. Radní dále připomíná, že 
některé kroky závisejí na rozhodnutí vlády – čeká se, jak se vyvine plošné očkování klientů pobytových služeb, Praha 
pracuje na zřizování vládou předepsaného počtu lůžek atp.  

Předseda M. Růžička uzavírá, že Praha se jako kraj nemá ve zdravotnické oblasti zač stydět. Nikdo další se do rozpravy 
nehlásí, v 15:56 je tedy přistoupeno k hlasování o usnesení. 

Usnesení č. U-VZ-0003 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
přednesenou Zprávu o aktuální situaci z perspektivy Zdravotnické záchranné služby HMP, ředitele odboru ZDR 
a radní M. Johnové 

Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. K návrhu změny zřizovací listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Dětského domova Charlotty Masarykové 
a záměru zařazení organizace do sítě škol a školských zařízení 

K přednesení úvodního slova je předsedou výboru vyzvána radní M. Johnová.  

Radní děkuje, že byl bod na program výboru za zařazen – předložený tisk by chtěla projednat na listopadovém jednání 
ZHMP, v tuto chvíli je tisk připraven k projednání na pondělní Radě. Dětský domov Charloty Masarykové (dále DDChM) 
působí dojmem zařízení školského či sociálního typu, ale spadá pod odbor ZDR, protože obsahuje pobytovou službu pro 
nejmenší ohrožené děti, pro něž se nenašla péče v rodinném prostředí. Praha chce zkvalitnit péči o ohrožené děti tím, že 
rozšíří spektrum dnes poskytovaných služeb tak, aby po dosažení sedmi let věku nemusely odcházet do nového 
a neznámého prostředí: dnes je péče o děti, které jsou od malička v ústavní péči, rozdělena do gescí 3 resortů – kojenecké 
ústavy spadají pod ministerstvo zdravotnictví, agendu dětských domovů řeší MŠMT a MPSV. 

Aktuálně dosáhly věku sedmi let dvě děti pobývající v DDChM – podařilo se přesvědčit soud, aby děti nepřeřazoval jinam, 
ale umožnil těmto dětem pokračovat ve stávajícím zařízení, tedy se známými dětmi a ve známém prostředí. Jediným 
způsobem, jak tuto praxi legalizovat, je rozšířit zřizovací listinu. Radní zároveň chce rozšířit spektrum služeb, které DDChM 
aktuálně poskytuje, i o služby respitní, protože rodiny, které se o své zdravotně znevýhodněné děti starají doma, jsou 
přetíženy. Hlavní město má zařízení nabízející respitní služby mimo Prahu, v Praze by měl tyto služby nabízet DDChM 
a organizace je Paprsek. 

Zřizovací listina by měla jednak změnit název zařízení tak, aby lépe odpovídal nově poskytovanému spektru služeb, jednak 
by měla být doplněna o normy, podle nichž se poskytování nových služeb bude řídit. 

Předseda výboru M. Růžička otevírá rozpravu, sám má dvě poznámky – jedna se týká formulace hlavních činností 
v důvodové zprávě, formulace podle něj působí neadresně a může mást. Druhá poznámka se týká odlehčovacích služeb 
pro rodiny – lze specifikovat, jakým rodinám budou služby konkrétně určeny?  
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Radní M. Johnová uvádí, že formulace hlavních činností bude doplněna, pokud jde o příjemce respitních služeb – jde 
převážně o rodiny dětí s komplexními potřebami; těmto rodinám v Praze chybí odlehčovací služby, jež by jim umožnily 
dlouhodobě pečovat o dítě, a současně si čas od času od této péče odpočinout, tak aby dítě načas nebylo doma, a rodiče 
se mohli věnovat sobě i jeho sourozencům. 

Druhou skupinou rodičů, kteří budou moci rozšířených služeb DDChM využívat, jsou rodiče, jimž chybějí nějaké rodičovské 
kompetence – DDChM by jim měl pomoci, aby jejich situaci nebylo třeba řešit odebráním dítěte. 

V 16:09 přistoupeno k hlasování o usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0004 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   d o p o r u č u j e  
Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení materiál ve znění tisku R-38503 k návrhu změny zřizovací listiny 
příspěvkové organizace hl. m. Prahy Dětského domova Charlotty Masarykové a záměru zařazení organizace do 
sítě škol a školských zařízení 

Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

M. Růžička závěrem podotýká, že DDChM je zařízením, které si zaslouží pozornost výboru a navrhuje, aby vedení 
organizace představilo svou práci na některém z příštích jednání výboru.  

O slovo se hlásí ještě člen výboru M. Hošek. Poznamenává, že postavení tohoto zařízení, jehož existenci velmi vítá, bude 
složité, protože bude pracovat s indikacemi různého typu; potřeby klientů budou různorodé, takže organizačně nebude 
jednoduché se s nimi vypořádat. 

Radní M. Johnová reaguje, že chystané změny směřují k vytváření menších skupin – a menší skupiny umožní větší 
individualizaci. Konkrétní otázky by měly směřovat spíše na ředitelku DD, takže je jistě dobrý nápad ji pozvat a tyto 
záležitosti s ní probrat. 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

K souhrnné informaci o tiscích, obsažené v podkladech, jež byly členům výboru s předstihem zaslány, nebyly v rámci 
rozpravy vzneseny žádné připomínky. Rozprava je tedy v 16:15 ukončena a předseda výboru M. Růžička dává hlasovat 
o následujícím usnesení: 

Usnesení č. U-VZ-0005 

Výbor pro zdravotnictví 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
souhrnnou informaci o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Různé 

V rámci tohoto bodu nebylo projednáváno žádné téma a přijímáno žádné usnesení. 

 
Jednání výboru bylo ukončeno v 16:17. 

 

 

Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví, sport a volný čas ZHMP 

 

 
Ověřil: Ing. Jana Komrsková, místopředsedkyně Výboru pro zdravotnictví ZHMP  
 
Zapsal: Mgr. Jiří Královec, DiS., MHMP – OVO MHMP 

 


